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استان بوشهر یکی از همســایگان نزدیک قطر است چه از 
نظر جغرافیایی و چه مراودات تجاری. با این شرایط به نظر 
می رسد که این اســتان باید بتواند از برگزاری رویداد جام 
جهانی فوتبال در خانه همسایه اش نصیبی ببرد. به گزارش 
باشــگاه خبرنگاران جوان، جام جهانی فوتبال ۲۰۲۲ از ۳۰ 
آبان امسال در قطر شروع می شود و تا ۲۷ آذر ادامه خواهد 
داشت.این کشور جنوبی خلیج فارس تدارک مفصلی دیده 
تا میزبان خوبی برای این رقابت ها باشد.اســتان بوشهر که 
بیشــترین مرز را با خلیج فارس دارد، نزدیک ترین مســیر 
دریایی را با قطر دارد و در ســال های اخیر مراودات تجاری 
خوبی با این کشــور داشته است.به گفته معاون هماهنگی 
امور اقتصادی اســتاندار بوشهر، بیشتر کالا های صادراتی از 

این استان در سال ۱۴۰۰ به قطر فرستاده شده است.
علی باســتین گفت: در یک ســال اخیر ۸۵۰ هزار تن کالا 
به ارزش بیش از ۹۰ میلیون دلار از بوشــهر به قطر صادر 
شــده اســت.او می گوید: با توجه به برگزاری جام جهانی 
در قطــر، میزان مبادلات بندر های بوشــهر و دیر به دلیل 
نزدیکی بــه این کشــور، افزایش یافته اســت.محمدتقی 
ایرانی معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر 
هم می گویــد: با توجه به اینکه در آســتانه بازی های جام 
جهانی هســتیم بوشهر استان پشتیبان قطر خواهد بود.در 
حالی که مســئولان استان بوشهر می گویند می خواهند در 
کنار صادرات کالا به قطــر، در زمان برگزاری جام جهانی 
فوتبال میزبان تماشــاگران این رویداد ورزشــی باشــند، 
چندی پیش مســئولان وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی، گفتند که استان های تهران، اصفهان، یزد، 
کرمان، فارس و هرمزگان و جزایر کیش و قشــم به عنوان 
مقصد سفر تماشاچیان جام جهانی قطر پیش بینی شده اند.
این موضوع در حالی مطرح شــد که سال ۱۳۹۸ مسئولان 
وقت اســتانداری با طمطراق فراوان اعلام کردند که طرح 
بوشــهر توریســم ۲۰۲۲ با هدف جذب گردشــگران جام 
جهانی قطر آغاز شــده و پیشرفت خوبی داشته است. البته 

هیچ گاه گزارشی از این پیشرفت ارائه نشد.
اواخر فروردین امسال، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان بوشهر در پاسخ به اینکه چرا اسم این 
استان در فهرست میزبانان تماشاچیان جام جهانی نیست، 
اعــلام کرد که با پیگیری های مکرر با وزارت متبوع و اعلام 
آمادگی به منظور فراهم کردن زیرســاخت و زمینه حضور 
گردشگران، بوشهر یکی از استان های مقصد مسافران جام 

جهانی قطر خواهد بود.
اسماعیل ســجادی منش گفته بود، استان بوشهر از لحاظ 
بعد مسافت کمترین فاصله را با کشور قطر دارد و با رایزنی 
و حل مشکل ســوخت یارانه ای کشتی کروز، به زودی این 
شــناور در خط دریایی بوشــهر به قطر و بالعکس فعالیت 
خود را آغاز خواهد کرد.به گفته وی هم چنین با دو شرکت 

هواپیمایــی مذاکراتی انجام گرفته که از بوشــهر به قطر و 
بالعکس مسافر جابه جا کند.

استاندار بوشهر فروردین امسال در روز هایی که تعدادی از 
مسئولان قطر به کیش رفته بودند به این جزیره رفت تا با 
آنان گفت وگو کند.کیش یکی از همان جا هایی بود که گفته 
بودند می خواهد میزبان تماشاچیان جام جهانی باشد.احمد 
محمدی زاده به قطری ها گفــت: با توجه به برگزاری جام 
جهانی، صادرات از استان بوشــهر به قطر افزایش می یابد 
از جمله صادرات محصولات کشــاورزی از بندر دیر به بندر 
الرویس.او می گوید: در این نشســت مقرر شــد یک خط 
کشــتیرانی مسافری بین بندر بوشــهر به بنادر قطر ایجاد 
شود.استاندار بوشهر، صادرات ۸۰ هزار راس دام از استان به 
قطر را از دیگر مصوبات نشست با مسئولان قطری دانست 
و گفت: رئیس اداره بنادر قطر بر گســترش روابط تجاری، 
اقتصادی و حمل مســافر از بنادر استان بوشهر با توجه به 

ظرفیت های مهم این استان تأکید کرد.
مدیرکل امور دریایی ســازمان بنادر و دریانوردی بیست و 
هفتم فروردین گفت: به طور قطع خط مسافری بندر بوشهر 
و بندر قطر راه اندازی می شــود و سعی ما این است که این 
خط مســافری طبق گفته وزیر گردشگری در عید فطر راه 
اندازی شود. البته کشتی مسافری این خط باید آماده شود.
حسین عباس نژاد می گوید: هیچ کمبودی در زمینه ناوگان 
دریایی برای جابه جایی مســافران بین بنــادر ایران و قطر 
نداریم و حدود سه هزار صندلی آماده جابه جایی مسافران 
در این مسیر است که این ناوگان امکان حمل خودرو را هم 
دارند.او گفت: فاصله بین بوشــهر و قطر ۱۰۰ مایل است و 

اگر تردد با کشتی های تند رو انجام شود، این مسیر ۴ تا ۵ 
ســاعته طی می شود.در همان روز ها موضوع را از مسئولان 
استان بوشهر جویا شدیم، اما آن ها اظهار بی اطلاعی کردند 
که قرار است چنین خط کشتیرانی در عید فطر راه اندازی 
شود. آخر کار هم همین شد و این خط عید فطر راه اندازی 

نشد.
بیســتم اردیبهشــت حرف های مدیرکل دفتر گردشگری 
شــد.مصطفی  خبرســاز  گردشــگری  وزارت  داخلــی 
فاطمی گفت: در چند روز آینده با حضور وزیر گردشــگری 
نخستین کشتی کروز کشــور که از فرانسه خریداری شده 
از بوشــهر در آب های خلیج فارس و با ظرفیت ۱۷۰۰ نفر 
رونمایی می شــود.او گفت: چندی پیش به منظور برطرف 
شــدن برخی موانــع در راه اندازی این کشــتی، در قالب 
هیاتی از کارشناســان وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دســتی از این کشتی بازدید کردیم که مشخص شد 
نیازمند میزان بالایی از سوخت است که با تصویب اعطای 
یارانه ســوخت به کشتی های تفریحی دارای مجوز از سوی 
وزارت میراث فرهنگی، مشکل سوخت این کشتی برای آغاز 
به کار در آب های خلیج فارس هم اکنون برطرف شده است.

در حالی که این پرسش برای بوشهری ها پیش آمده بود که 
این کشــتی کی قرار است به این شهر بیاید، با مشخصاتی 
که آقای فاطمی داده بود ذهن ها به ســمت کشتی رفت که 
از ســال ۱۳۹۸ با هیاهو وارد بوشهر شد، اما دیگر نتوانست 

لنگرگاه این بندر خارج شود.
این کشــتی به نام گرند فری ۲۸ خرداد ۱۳۹۸ برای ایجاد 
خط باری و مســافری بوشــهر به قطر، وارد بندر بوشــهر 

شد.این شناور با ۱۴۴ متر طول، ۲۶ متر عرض، ۵۰۰ تخت 
در قالب ۲۵۰ اتاق و ۱۳۰۰ صندلی قرار بود در این مســیر 
شــروع به کار کند، اما نداشتن ســوخت یارانه ای آن را در 

لنگرگاه ماندگار کرد.
اســفند ۱۴۰۰ مرکز قرنطینه دامپزشکی با سرمایه گذاری 
کشــور قطر در شهرستان بوشــهر راه اندازی شد.به گفته 
استاندار بوشهر، این مرکز نخستین اقدام قطری ها در بوشهر 
است و قرار شده در تکمیل آن یک کشتارگاه صنعتی بزرگ 
و صنایع بسته بندی گوشت قرمز ایجاد و به جا های مختلف 
در داخل و خارج کشــور صادر شود.محمدی زاده در مراسم 
افتتاح ایــن مرکز عنوان کرد: مرکز قرنطینه دامپزشــکی 
بوشهر می تواند در پشتیبانی مواد پروتئینی مورد نیاز برای 
مســابقات جام جهانی قطر موثر باشــد.او گفت: همچنین 
برای پشــتیبانی از قطر در مســابقات جام جهانی خطوط 
پروازی و فعالیت فرودگاهی، اسکان مسافر و دیگر طرح های 

زیرساختی در بوشهر و کیش آماده می شود.
آذر پارسال هیات عالی رتبه متشکل از رئیس سازمان بنادر 
قطر، مدیر بندری الرویس، معــاون مدیر بندری اطلاعات 
بندر الرویس، مدیر بخش مطالعات و امور بین الملل، رئیس 
بخش گمرک بندر الحمد، رئیس بازرســی ایکس ری بندر 
الحمد از ظرفیــت بندر دیر بازدید کردنــد.در این بازدید 
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار بوشهر گفت:۷۳ 
درصد صادرات اســتان بوشــهر به قطر از طریق بندر دیر 

صورت گرفته است.
علی باســتین گفت: بندر دیر با داشتن قابلیت های فراوان 
نزدیک تریــن دروازه ارتباطــی با قطر اســت.یونس باربرز 
فرماندار دیر نیز گفت: با توجه به مسافت کوتاه بین کشور 
قطــر و بندردیر با ایجاد یک پایانه مســافری دریایی تردد 

علاقه مندان به بازی جام جهانی فراهم خواهد شد.
بیستم اردیبهشت معاون دریایی سازمان بنادر ودریانوردی 
کشــور برای بازدید از روند ساخت پایانه مسافربری دریایی 
به بندر بوشــهر سفر کرد.مجید علی نازی گفت: این پایانه، 
بین المللی است و برای حمل و نقل مسافر بین کشور ایران 
و قطر در نظر گرفته شده است.او افزود: تمام تلاش خود را 
به کارمی گیریم تا قبل از شــروع جام جهانی، مردم بتوانند 
برای تماشای بازی های جام جهانی از این امکانات استفاده 
کنند.معاون دریایی سازمان بنادر ودریانوردی کشور وعده 
داد که اسکله مســافربری دریایی بوشهر تا پایان مرداد به 

بهره برداری برسد.
بررسی فعالیت های صورت گرفته در چند وقت اخیر نشان 
می دهد بوشــهر بیشــتر از آن که بتواند میزبان تماشاگران 
جام جهانی باشــد می تواند مبدایی برای صادرات کالا های 
مورد نیاز تماشاچیان باشد و اگر شرایط حمل و نقل دریایی 
فراهم شود می تواند آغازسفری جذاب برای فوتبال دوستان 

ایرانی به محل برگزاری جام جهانی باشد.

برنامه ریزی برای بازگرداندن ۵۸۰۰بوشهر در میزبانی از تماشاگران جام جهانی قطر چقدر آمادگی دارد؟
 کودک خوزستانی بازمانده از تحصیل به مدارس

استاندار خوزســتان از برنامه ریزی برنامه ریزی برای بازگرداندن ۵۸۰۰ کودک 
خوزســتانی بازمانده از تحصیل به مدارس خبر داد.صــادق خلیلیان در پایان 
جلسه شورای آموزش و پرورش استان خوزستان با اشاره به  سه دستور کار این 
جلسه اظهار کرد: در دو سه ســال اخیر دانش آموزان بیشتر به صورت مجازی 
آموزش دیدند کــه این موضوع منجر به ایجاد نقاط ضعف در کســب توانایی 
درسی در دانش آموزان شد.به گزارش ایسنا، وی ادامه داد: قرار شد در تابستان 
امسال کلاس های جبرانی و تقویتی برگزار و توانایی لازم برای آموزش حضوری 
جهت سال تحصیلی آینده فراهم شود.استاندار خوزستان در خصوص کودکان 
بازمانده از تحصیل گفت: طبق آمار ثبت احوال، در اســتان خوزســتان حدود 
۱۴ هزار کودک بازمانده از تحصیل داریم که قرار شــد بر اســاس برنامه ریزی، 
حدود ۴۰ درصد آن ها یعنی ۵ هزار و ۸۰۰ دانش آموز به تحصیل بازگردند. این 
دانش آموزان باید کلاس های ویــژه ای را بگذرانند و در کنار دیگر دانش آموزان 

تحصیل را ادامه دهند.

شهرداری به نامه میراث فرهنگی توجه نمی کند
مدیــر پایــگاه جهانی 
با  تاریخــی تبریز  بازار 
اشــاره به بیرون آمدن 
در  تاریخی  لایه هــای 
حین عملیــات اجرایی 
یک طــرح عمرانی در 
محــدوده بــازار گفت: 
شــهرداری بدون توجه 
بــه نامــه میــراث به 

عملیات خود ادامه می دهد. به گزارش خبرنگار ایلنا از تبریز، حسین اسماعیلی  
در یک گفت و گوی خبری افزود: بررســی کارشناسان حوزه باستان شناسی، 
حاکی از وجود لایه های تاریخی در محدوده بازار تبریز است.وی با اشاره به گود 
برداری در عملیات عمرانی در محدوده بازار تاریخی تبریز تشــریح کرد: پروانه 

اجرای این عملیات بدون مجوز و استعلام از میراث فرهنگی انجام شده است.
وی ادامه داد: با وجود ارســال نامه به شــهرداری عملیات عمرانی ادامه دارد و 
جهت توقف آن پس از صورت جلســه کلانتری، موضوع به دادســتانی ارجاع 
شــده تا دستورات لازم اتخاذ شود.گفتنی است، روز گذشته تصاویری از بیرون 
آمدن آثار یک بنای قدیمی در محدوده بازار تاریخی تبریز در حین گودبرداری 
در فضای منتشــر و به شکل گســترده ای دست به دست شد.کلان شهر تبریز 
بزرگ ترین محدوده بافت تاریخی و حریم های آن به وســعت یک هزار و ۳۰۰ 
هکتار را در کشور دارد که در این میان بازار تاریخی تبریز با یک کیلومتر مربع 
وســعت جایگاه ویژه ای دارد.البته بیرون آمــدن لایه های تاریخی در محدوده 
بافت تاریخی تبریز، مســوبق به ســابقه اســت و در دهه های اخیر بارها آثار و 
بقایای بناهای تاریخی از قبیل ســردابه ها و آب انبارها و ساختمان های مختلف 
در حیــن انجام گودبرداری برای انجام عملیات عمرانی از دل خاک بیرون آمده 
است.با توجه به اینکه تبریز تاکنون پنج بار و به مدت حدود ۵۰۰ سال پایتخت 
حکومت هــای ایرانی، علاوه بر حکومت های محلی، بوده اســت، همه جای این 
کهن شــهر آکنده از لایه های تاریخی حاوی بناهای قدیمی اســت و همین امر 
ضرورت جدی گرفتن حریم تاریخی این شهر از سوی نهادهای مسئول از قبیل 
شــهرداری را ضروری می کند.تیر ماه ۱۳۹۸ نیز به هنگام گودبرداری در محله 

»بارون آواک« تبریز آثار و بقایای یک سازه تاریخی بیرون آمد.

وضعیت برخی ازمناطق برخوردار اصفهان
 از روستا پایین تر است

رئیس کمیسیون عمران، معماری و شهرسازی شورای شهر اصفهان با اشاره به 
ضرورت بازآفرینی بافت فرسوده شهر، گفت: مدیران مناطق در این دوره هر کدام 
باید در منطقه خود یک پروژه همت آباد داشته باشند.به گزارش ایلنا از اصفهان، 
رســول میرباقری در نشســت تخصصی »محرومیت زدایی محلات با رویکرد 
بازآفرینی شهری«، اظهار کرد: بازآفرینی بافت فرسوده یکی از اولویت های جدی 
این دوره از مدیریت شــهری به شمار می رود که در این راستا کارگروه ویژه ای 
در کمیسیون عمران و شهرســازی شورای اسلامی شهر تشکیل شده است.وی 
با بیان اینکه خلاصه فعالیت ۱۵ ســال گذشته بازآفرینی یک محله اصفهان به 
نام همت آباد اســت، بنابراین اگر با این دســت فرمان حرکت کنیم، می بینیم 
دوره تمام شــده و در بازآفرینی موفق نبوده ایم، تصریح کرد: مدیران مناطق در 
این دوره هر کدام باید در منطقه خود یک پروژه همت آباد داشــته باشــند؛ در 
این رابطه باید پایان ســال نیز اقدامات بررسی و از موفق ترین مدیر منطقه که 
عملکرد بهتری در این راستا داشته است، تقدیر شود.رئیس کمیسیون عمران، 
معماری و شهرسازی شورای شهر اصفهان با بیان اینکه در دل بعضی از مناطق 
برخوردار اصفهان محلاتی وجود دارد که وضعیت آن ها از روستاها نیز پایین تر 
است، ادامه داد: بیشتر به دنبال درست کردن پوسته و ظاهر شهر هستیم، این 
در حالی است که در بعضی از مناطق اصفهان که توریست پذیر هستند، اگر پس 
از تماشای آثار تاریخی پا را چند قدم فراتر بگذاریم، صحنه هایی خواهیم دید که 
شرم آور است.وی با اشاره به اینکه این نشست ها می تواند رهاوردی برای مدیران 
مناطق باشد، افزود: قطعاً دغدغه مستمندان را داریم، بهترین مصداق آن تحقق 
بازآفرینی شهری است.میرباقری تاکید کرد: آنچه گفته شد ناسپاسی از زحماتی 
که انجام شده نیست؛ اتفاقاتی از گذشته در بافت تاریخی و برای زیبایی شهر و 
خیابان ها رقم خورده که در ایران بی نظیر است، بنابراین منکر زحمات و تلاش 

گذشتگان نیستیم.

اخبار کوتاه

سرپرســت معاونت محیط زیســت طبیعی و 
تنوع زیستی ســازمان حفاظت محیط زیست 
با اشــاره به از بین رفتن زیســتگاه مناســب 
گونه های جانوری در کشور گفت: امروزه چون 
زیستگاهی برای ما باقی نمانده است، تلاش ها 
بــرای پیشــگیری از انقراض یوز بــه نتیجه 
نرسیده است.به گزارش ایسنا، حسن اکبری در 
همایش روز جهانی تنوع زیستی که با حضور 
علی سلاجقه - رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست - در ســازمان حفاظت محیط زیست 
برگزار شد با بیان اینکه در بسیاری از مناطق 
بکر دسترسی هایی نظیر جاده ایجاد شده است 
و بســیاری از گونه هایی که به حضور انســان 
حســاس بودند از همین رو آســیب دیده اند، 
اظهار کــرد: یکی از مهم ترین مشــکلات ما 
تغییر اقلیم و خشکسالی های مستمر است که 
در کنار آن شاهد تخریب گسترده نیز هستیم.
وی تصریح کرد: به جرات می توان گفت امروزه 
در مناطق آزاد چیزی به اسم زیستگاه نداریم 
و زیستگاه مناســب گونه آهو دیگر در کشور 
وجود ندارد چراکه جاده سازی زیاد باعث شده 
است زیستگاه دشتی مناسب برای این گونه ها 

نداشته باشیم.
اکبری با بیــان اینکه در حــال حاضر به جز 
مناطق آزاد در مناطق چهــار گانه نیز از نظر 
زیستگاه مناسب جانوری وصع خوبی نداریم، 
گفت: در مناطق چهارگانه در حال حاضر بیش 
از ۵۸۰۰ کیلومتــر راه اصلــی، ۵۵۰ کیلومتر 
بزرگراه، بیش از ۳۰۰۰ خطوط انتقال سوخت 
و بیش از ۱۸۰۰ کیلومتر برق فشار قوی داریم.
سرپرست معاونت محیط زیست طبیعی و تنوع 
زیستی سازمان حفاظت محیط زیست، با اشاره 
به اهمیــت وجود ضوابط قوی برای جلوگیری 
از تخریب زیســتگاه های جانــوری، ادامه داد: 
در این راســتا لایحه ای را تنظیم کردیم و اگر 
مجلس و دولت کمک کننــد این اتفاق مهم 
بیفتد،  بخشــی از این مســائل قابل مدیریت 
است اما با ضوابط فعلی برای مقابله با تخریب 
زیستگاه خیلی ابزار مهمی نداریم. وی در بخش 

دیگری از ســخنان خود با بیــان اینکه پایش 
گونه های شاخص کشــور یکی از فعالیت های 
اصلی ســازمان حفاظت محیط زیست است، 
اظهارکرد: پایش پنج گونه شاخص کشور یعنی 
قوچ و میش، کل و بــز، آهو، جبیر و گور خر 
هر ساله توسط این ســازمان انجام می شوند.
سرپرســت معاونت محیط زیســت طبیعی و 
تنوع زیستی ســازمان حفاظت محیط زیست 
ادامــه داد: حدود ۲۱۵ هــزار راس از این پنج 
گونه شــاخص در مناطق حفاظت شده کشور 
داریم و این آمار کمتر از ۱۰ درصد آمار اواخر 
دهه ۴۰ برای این پنج گونه است. درواقع تنوع 
ژنتیکی این گونه های شاخص را در این مدت 

از دست داده ایم.
به گفته اکبری این ســازمان هر ساله نزدیک 
به ۱.۵ تا دو میلیون قطعه پرنده را در تالاب ها 
شناسایی کرده ایم و بیش از۲۰۰۰ نفر هر ساله 
درگیر ایــن موضوع می شــوند.وی همچنین 
خســارت حیات وحش به مــزارع و دام ها را 
از جمله مشــکلات فعلی عنوان کرد و درباره 
تحت پوشــش بیمه نبودن این خســارت ها 
اظهارکرد: وقتی دامدار از حیات وحش آسیب 
می بیند، دیگر بــرای حفاظت از حیات وحش 
به ما کمکی نمی کند. خســارت حیات وحش 
به مزاع کشاورزی تحت پوش بیمه قرار ندارد 
و از جهاد کشــاورزی برای توجــه به این امر 
درخواســت کمک داریم.سرپرســت معاونت 
محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست در بخش دیگر سخنان 
خود با بیان اینکه بیماری های حیات وحش در 
حال افزایش است و با ارائه این آمار که در سال 
گذشــته  ۱۰ کانون طاعون نشخوارکنندگان 
کوچک )ppr( در کشور داشتیم، تصریح کرد: 
به جد نیاز اســت ســازمان دامپزشکی کشور 
برای این موضوع فکری کند. ما هنوز زیستگاه 
و آب شرب مشترک داریم و واکسیناسیون ما 
در این زمینه کامل نیست. شناسنامه دار کردن 
دام سبک در برنامه ششم توسعه تکلیف شده 
اما اجرایی نشده است و اینگونه بیماری ها روز 

به روز بخش بیشتری از حیات وحش را درگیر 
می کند.اکبری با دادن این خبر که هم اکنون 
حیات وحش اســتان هرمزگان و استان های 
هم جوار آن، درگیر »آبله« هستند این را هم 
گفت که بخشــی از داشته های زیستی کشور 
از طریق همیــن بیماری های حیات وحش از 

بین می روند.
به گفته وی در سال گذشته به علت خشکی و 
گرمــا هوا و نبود آموزش کافی ۱۰ هزار هکتار 
آتش ســوزی  در مراتــع و جنگل ها و به ویژه 
جنگل های هیرکانی داشتیم که می توان گفت 
در این زمینه وسعت آتش سوزی افزایش پیدا 
کرده است.سرپرســت معاونت محیط زیست 
طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط 
زیست با بیان اینکه حدود ۱۲۸ گونه جانوری و 
مهره دار کشور در معرض خطر انقراض هستند 
که برخی وضع خوبی ندارند و بیشترین آسیب 
پذیری ما در این زمینه مربوط به دوزیســتان 
است، تصریح کرد: برای این ۱۲۸ گونه جانوری 
۱۹ برنامه عمل داریم و پیشرفت این برنامه ها 
عمدتا کمتر از ۱۰ درصد است چراکه مشکل 
اصلی ، »اعتبار« اســت و اعتبار این امر بسیار 
ناچیز تامین می شود.اکبری اضافه کرد: کشور 
از نظر تنوع زیستی در جایگاه خاص و ویژه ای 
قرار دارد، به طوری که در حال حاضر نزدیک به 
۲۰۰ گونه پستاندار، بیش از ۸۶۶۰ گونه گیاه 
، بیش از ۵۰۰ گونه پرنده، ۲۱ گونه دوزیست 
و ۷۱۰ گونه ماهی آب شور در شناسایی شده 
است و ایران از نظر گیاه شناسی و تنوع زیستی 
جایگاه ویژه ای دارد.به گفته سرپرست معاونت 
محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست، سازمان محیط زیست 
در حــال حاضــر دارای حــدود ۳۰۹ منطقه 
چهارگانه به مساحت ۱۸ میلیون هکتار است و 
تنوع زیستی حیات وحش در تمام کشور تحت 
مدیریت این ســازمان قــرار دارد.وی در ادامه 
با بیان اینکه حــدود ۲۸۰ هزار هکتار عرصه 
نیز توســط بخش خصوصی مدیریت می شود، 
اظهارکرد: علیرغم تلاش های سازمان حفاظت 

محیط زیســت طی دهه ۹۰ اما این سازمان 
موفق به افزایش این مناطق نشده است و یکی 
از مشــکلات ما این است که تمام حفاظت در 
کشور ما دولتی است و حفاظت دولتی در هیج 
جای دنیا به تنهایی پاسخگو نیست.سرپرست 
معاونت محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
سازمان حفاظت محیط زیست با تاکید بر اینکه 
ما متنوع ترین مرجع علمی نمونه های کشور از 
جمله نمونه بانک ژن و نمایشــگاهی هستیم، 
ادامه داد: مــا هفت نمونه رکورد در موزه ملی 
پردیسان داریم همچنین رکوردهایی بین یکم 
تا دهم و حتی پنجاهم دنیا را داریم و این امر 
ارزشمند است و توانسته تنوع خوبی به مخازن 
ما دهد همچنین حدود ۹۴ هزار نمونه جانوری 
و گیاهی و زمین شناسی و... با تنوع مختلف در 

موزه ملی تاریخ طبیعی ما وجود دارد.
وی در بخــش دیگر ســخنان خــود درباره 
مشــکلات موجود ســازمان حفاظت محیط 
زیســت گفت: در حال حاضراین ســازمان در 
کل کشــور کمتر از ۳۰۰۰ محیط بان دارد و 
به لحاظ خودرویی و وســایل نقلیه با مشکل 
مواجه اســت.اکبری در پایان بــا بیان اینکه 
ســالانه بین ۱۵۰۰ تا ۲۰۰۰ لاشه پستانداران 
وحشی از شکارچیان کشف می شود و در عین 
حال ســازمان محیط زیست در توزیع تفنگ 
و فشنگ هیچ نقشی ندارد، تاکید کرد: انتظار 

داریم سازمان دامپزشــکی و وزارت جهاد که 
بــرای مدیریت این امر به مــا کمک کنند.به 
گزارش ایســنا، مجتبی خیام نکویی - معاون 
وزیر جهاد کشاورزی - در این همایش گفت: 
الحــاق به کنوانســیون و پروتکل ها در زمینه 
تنوع زیســتی وقتی برای کشــور مفید است 
تا بتوانیم برای حفظ منابع زیســتی در آن ها 
نقش آفرینی کنیم این در حالیست که کارنامه 
خوبــی در این زمینه نداریم و آنطور که باید و 
شاید حضورمان قدرتمندانه نبوده است.معاون 
وزیر جهاد کشاورزی در ادامه اظهار کرد: بین 
۲۰ تا ۲۵ درصد در کل جهان شــاهد کاهش 
حاصل خیزی هستیم و بحث گرم شدن زمین 

نیز از دیگر مشکلات موجود است.
وی با بیان اینکه شــاهد کاهــش حدود ۶۲ 
میلیــون هکتار از ســطح زیر کشــت جهان 
هســتیم، ادامه داد: ده ها هزار گونه در سطح 
جهان رو به انقراض اســت و به این مســائل 
باید توجه ویــژه کنیم.خیام نکویــی با بیان 
اینکه الحاق به کنوانســیون ها وقتی ارزشمند 
است که زیرســاخت و پروتکل های آن فراهم 
باشــد، گفت: آمریکایی ها تــا کنون حاضر به 
الحاق به کنوانســیون تنوع زیســتی نشده اند 
چراکه محدودیت های متعددی برایشان ایجاد 
می شود و ما بروز روحیه استکباری را اینگونه 

در الحاق به این کنوانسیون ها می بینیم.

رئیس ســازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری 
گفت: سالانه ۲۵۰ میلیون متر مکعب رسوبات 
ناشی از فرسایش در دریاچه سدها وارد می شود.
به گزارش مهر، مسعود منصور در آئین جشن 
انفال و افتتاح ســامانه مدیریــت پنجره واحد 
زمین استان البرز که در سالن همایش باشگاه 
فرهنگی ورزشی میلاد کرج برگزار شد، اظهار 

کرد: در قرن جدید چالش اصلی بشریت مسائل 
امنیت غذایــی و تأمین مواد غذایی اساســی 
است و از طرفی در اکثر روزها شاهد ریزگردها 
هســتیم که نفس را بر هم وطنــان عزیزمان 
در اســتان ها تنگ کرده و ما را با مشــکلات 
جدی مواجه کرده اســت و آثار آن به مرکز و 

استان های شمالی کشور می رسد.

وی ادامه داد: بحث کاهش آب و خشک ســالی 
باعث شده تا با مشکل بهره برداری و تأمین آب 
شرب مواجه شــدیم.رئیس سازمان جنگل ها، 
مراتــع و آبخیزداری با اشــاره به اینکه امنیت 
غذایی و زیســتی ضرورت حفظ منابع پایه را 
دوچندان می کند، بیــان کرد: راه حل و درمان 
آن حفظ آب و خاک و پوشــش گیاهی و هوا 
است تا در این زمینه ها کشور به استقلال برسد.

وی با بیان اینکه ما کشــوری در معرض شدید 
فرسایش هستیم، تصریح کرد: خاک ما سالانه 
به صورت متوســط ۱۶ تن در هکتار فرسایش 
پیدا می کند و در برخی مناطق با ۱۰۰ تن در 

هکتار با فرسایش خاک مواجه هستیم.
منصور خاطرنشــان کرد: سالانه ۲۵۰ میلیون 
متر مکعب رســوبات ناشــی از فرســایش در 
دریاچه سدها وارد می شــود.وی با بیان اینکه 
ظرفیت دریاچه ســد امیرکبیر واقع در استان 
البرز ۲۰۴ میلیون مترمکعب است، گفت: یعنی 
سالانه به اندازه یک سد امیرکبیر خاک ناشی از 
رسوبات از دسترس خارج می شود.معاون وزیر 
جهاد کشاورزی اظهار کرد: در وضعیت حاضر 
در شرایط حتمی ما شاهد رگبارها، سیلاب ها و 

خشک سالی هستیم.
وی با بیان اینکه حــدود ۲۷ میلیون هکتار از 
پهنه کشور ســیل خیز است، ادامه داد: ۹ هزار 
و ۱۰۰ آبادی، شهر و روستا داخل همین پهنه 

سیل خیز است.
منصور با اشاره به اینکه از دهه ۳۰ به بعد ۷ هزار 
و ۷۰۰ ســیلاب داشتیم، بیان کرد: هر سیلاب 
۱۰۰ میلیارد تومان خسارت وارد می کند و در 
نتیجه جاری شدن ســیل، آب شیرین از بین 
می رود.وی تصریح کرد: نزدیک به ۳۰ میلیون 
هکتار از اراضی کشور بیابانی است و ۷ میلیون 
از آن کانون ریزش ریزگردها اســت. برآوردها 
نشــان می دهد ســالانه ۳ هزار میلیارد تومان 
خسارت مســتقیم وارد می شود و به دنبال آن 
شاهد مهاجرت ها و مشکلات فرهنگی هستیم.

رئیس ســازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری 
خاطرنشان کرد: باعث تأسف است که چاه های 
غیرمجاز از چاه های مجاز بیشــتر است، بیش 
از ۹۰ درصد از عرصه کشــور فرونشســت ۳۰ 
درصدی داریم بســیاری از معیشــت مردم از 
قنات است از ۴۰ هزار قنات ۵۰ درصد با کم آبی 
و خشک شدن مواجه هستند.وی گفت: مردم 

بایــد بدانند، ۴۰ درصد از چرخه آب شــیرین 
کشــور را جنگل های زاگرس تأمین می کنند.
منصور با بیــان اینکه جنگل های ما میلیون ها 
مترمکعب آب را به سفره های ما تزریق می کند، 
اظهار کرد: با عملیات آبخیزداری از قنواتی که 
در معرض خشک شدن بود بیش از ۱۰ هزار از 
آنها احیا شده پر آب شده و در کنار آن سکونت 
و معیشت شــکل مجدد گرفته است و بعضاً با 

مهاجرت معکوس مواجه شدیم.
وی بیــان کرد: حــدود ۷ میلیــون هکتار از 
عرصه هــای بیابانی تثبیت شــده به طبع آن 
کیلومترها راه، راه آهن، ســکونتگاه ها روستاها، 
بیــش از ۶۰۰ هزار هکتار اراضی کشــاورزی 
ناشــی از اقدامات بیابان زدایی که بخشی از آن 
در البرز است مصون مانده که ماحصل آن تولید 
و اشتغال است.رئیس سازمان جنگل ها، مراتع 
و آبخیــزداری با بیان اینکه ما با آبخیزداری در 
هر هکتار سالانه ۵۰۰ متر مکعب آب استخراج 
می کنیم، متذکر شد: اگر آب، خاک و پوشش 
گیاهی را حفظ نکنیم و آثار آن ادامه پیدا کند 
حتماً بــا چالش جدی تــر در امنیت غذایی و 

امنیت زیستی مواجه می شویم.

۱۲۸ گونه جانوری و مهره دار کشور در معرض خطر انقراض

رئیس سازمان جنگل ها:

سالانه ۲۵۰ میلیون مترمکعب رسوبات فرسایش زمین وارد سدها می شود

آگهی مزایده حضوري )حراج(
شــهرداری مهدي شــهر در نظر دارد نسبت به فروش 
مقادیــري ضایعــات اعــم از آهن آلات و پلاســتیک 
فرســوده به صورت مزایده حضوري اقدام نماید. لذا از 
متقاضیان درخواست می گردد از تاریخ 1401/03/02 
لغایــت 1401/03/09 جهت اخذ شــرایط مزایده به 
واحد دبیرخانه شهرداری مهدی شهر مراجعه فرمایند. 
پیشــنهاد دهندگان مي توانند با در دست داشتن فرم 
شرایط درمزایده و قبول مفاد آن جهت مزایده حضوري 
تاریخ 1400/03/19 به محل محوطه شهرداري مراجعه 

نمایند.
)ضمنا هزينه آگهي برعهده برنده مزايده مي باشد(

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان 
ذیل تایید گردیده لذا بدین وســیله مشــخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست.

بخش 3:
۱- ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به نام آقای جلال ارشدی ابراهیم آباد فرزند محمد شماره شناسنامه ۳ صادره سنندج 
کدملی ۳۷۳۲۷۳۸۹۹۱ تحت پلاک ۷۶۳ فرعی از ۲۷۱۳ اصلی بخش ۳ ســنندج به مساحت ۱۰۱۹۰ مترمربع که از نسق 

آقای محمد ارشدی به آدرس سنندج روستای آساوله
۲- ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به نام آقای بختیار احمدی فرزند  شــریف شماره شناسنامه ۵۸۴۲ صادره سنندج 
کدملی ۳۷۳۰۴۶۵۶۷۸ تحت پلاک ۷۰۷ فرعی از ۵۷۶ فرعی از ۲۷۴۴ اصلی بخش ۳ سنندج به مساحت ۲۵۰۰ مترمربع 

که از نسق آقای محمدعلی عبدی به آدرس سنندج روستای برازان
۳- به مقدار ۳۹/۸۴۵۸۳۴۵۶۸۶ شعیر مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به نام آقای رضا زمانی فرزند ولی شماره 
شناســنامه ۱۱۳۷ صادره ســنندج کدملی ۳۷۳۲۰۳۲۵۰۷ تحت پلاک ۷۰۸ فرغی از ۵۷۶ فرعی از ۲۷۴۴ اصلی بخش ۳ 

سنندج به مساحت ۶۷۴۶ مترمربع که از نسق آقای محمد علی عبدی به آدرس سنندج روستای باباریز 
بخش 11:

ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به نام حســین کریمی فرزند محمد به شماره شناسنامه ۱۰۰۲ صادره مریوان کدملی 
۳۸۲۰۷۵۶۰۸۶ تحت پلاک ۱۹۶۷ فرعی از ۳ اصلی بخش ۱۱ کلاترزان به مســاحت ۲۱۲۰ مترمربع  به آدرس ســنندج 
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